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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen over verschaffen van duidelijkheid inzake 

plaatsing masten en antennes voor 5G

Geachte heer Van Leeuwen,

Bij brief van 27 februari 2020, bij ons ingekomen op 27 februari 2020, heeft u op 
grond van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens 
de fractie PVV vragen gesteld over verschaffen van duidelijkheid inzake plaatsing 
masten en antennes voor 5G.
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Kunt u aangeven hoeveel aanvragen er in 2018, 2019 en tot nu toe in 
2020 zijn binnengekomen voor de plaatsing van masten en antennes in 
Dordrecht ten bate van het uitrollen van het 5G-netwerk? Zo nee, 
waarom niet?

Antwoord Er zijn in 2018, 2019 en tot nu toe geen aanvragen bij de gemeente 
binnengekomen voor het plaatsten van vergunningsplichtige masten 
en antennes in Dordrecht ten bate van het uitrollen van het 
5G netwerk. Providers kiezen er in de praktijk waar mogelijk voor om 
hun antennes vergunningsvrij op basis van artikel 2, lid 15, 16 en 17 
van Bijlage II van het Besluit omgevingsrecht (BOR) te plaatsen. Voor 
vergunningsvrije antennes behoeft geen aanvraag te worden 
ingediend, tenzij deze op of aan een monument worden bevestigd of 
binnen Beschermd Stadsgezicht liggen. Er zijn tot op heden geen 
aanvragen voor 5G-antennes op/aan een monument of binnen 
Beschermd Stadsgezicht ingediend.

Vraag 2. Kunt u aangeven per aanvraag wat de stand van zaken is, waarbij o.a. 
informatie wordt gegeven over de exacte locaties van de masten en 
antennes, welke klachten eventueel zijn binnengekomen en op welke 
manier is omgegaan met eventuele klachten? Graag een gemotiveerd 
antwoord met zoveel mogelijk details.

Antwoord  Omdat er geen aanvragen voor vergunningsplichtige masten en/of 
antennes bij de gemeente binnengekomen zijn kan geen stand van 
zaken worden gegeven. Vergunningsvrije antennes behoeven niet te 
worden aangevraagd. Klachten zijn evenmin bij de gemeente 
ingediend. 

Pagina 1/4

Gemeente Dordrecht

Spuiboulevard 300

3311 GR  DORDRECHT

T 14078

www.dordrecht.nl

Contactpersoon

G. Davids

T (078) 770 4125

E g.davids@dordrecht.nl

DOSSIER
Afschrift:

- VBO/OB, EG Imthorn
  SK Dordrecht 704

- raadsgriffier t.b.v.

  raads- en burgerraadsleden

http://www.dordrecht.nl/


Datum 31 maart 2020

Ons kenmerk InProces BBV: 2020-0038803

Vraag 3. Kunt u aangeven per mast en antenne die ten bate van het 5G-netwerk 
is gerealiseerd of in de planning staat gerealiseerd te worden, op welke  
afstand deze staat van woningen, andere gevoelige objecten, 
bedrijfsterreinen en bedrijfsgebouwen? Graag een gemotiveerd 
antwoord met zoveel mogelijk details.

Antwoord Zie antwoord vraag 1. 

Vraag 4. Welk beleidskader hanteert de gemeente Dordrecht ten opzichte van 
5G-zendmasten? Graag een gemotiveerd antwoord met zoveel 
mogelijk details en mocht er geen gemeentelijk beleidskader zijn, 
waarom niet?

Antwoord In 1999 heeft de gemeente een beleidskader voor de plaatsing van 
GSM-antennes vastgesteld. Dat is echter overruled door het National 
Antennebeleid, het Antenneconvenant en de wetgeving (met name de 
huidige bijlage II Bor) Deze gelden voor alle antennes, niet alleen voor 
5G.

Het Nationaal Antennebeleid (en Bijlage II Bor) bepaalt dat voor 
sommige antennes een omgevingsvergunning nodig is. Voor antennes 
hoger dan 5 meter is toestemming van de gemeente nodig. Voor 
kleinere antennes meestal niet. Voor antennes tot 5 meter is geen 
omgevingsvergunning nodig. 

Vergunningvrije antennes moeten wel zorgvuldig worden geplaatst. De 
Rijksoverheid, de Vereniging van Nederlandse Gemeenten en de 
aanbieders van mobiele telefonie hebben hierover afspraken gemaakt. 
Deze staan in het Antenneconvenant.
In het Antenneconvenant staat bijvoorbeeld dat mobiele aanbieders 
een plaatsingsplan moeten opstellen voor de gemeente. Hierin geven 
zij aan waar zij antenne-installaties willen bouwen, zowel 
vergunningvrije als vergunningplichtige.

Alle regels voor het plaatsen van antennes staan in het Nationaal 
Antennebeleid en in Bijlage II Bor. Voor antennes hoger dan 5 meter is 
toestemming van de gemeente nodig. Voor kleinere antennes meestal 
niet.

Bij plaatsing van een antenne op een gebouw of een ander bouwwerk is 
toestemming nodig van de eigenaar. Bij een vrijstaande zendmast is 
toestemming nodig van de grondeigenaar. Daarnaast is voor een 
vrijstaande zendmast een omgevingsvergunning voor de activiteit 
bouwen van de gemeenten nodig.

Omgevingsvergunning nodig van gemeente
- Vrijstaande zendmast.
- Antenne is hoger dan 5 meter, inclusief de drager.
- Antenne is bevestigd op of aan een monument.
- Antenne is bevestigd op/aan een pand of op een terrein in een 

beschermd stadsgezicht of dorpsgezicht.
- Antenne is lager dan 5 meter en staat op het voorerf.
- Small cell hoger dan 0,5 meter op straatmeubilair.
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Uitzonderingen omgevingsvergunning
- Antennemasten voor C2000, het communicatiesysteem voor politie, 

brandweer en ambulances.
- Zendmasten tot 5 meter van radiozendamateurs.
- Kleine schotelantennes.
- Antennes voor mobiele communicatie op minimaal 3 meter hoogte in 

bestaande zendmasten, hoogspanningsmasten, wegportalen, 
reclamezuilen, lichtmasten, windmolens, sirenemasten en vrijstaande 
schoorstenen.

Afspraken in het Antenneconvenant
De Rijksoverheid, gemeenten en de aanbieders van mobiele telefonie 
hebben in het Antenneconvenant afspraken gemaakt over de plaatsing 
van antennes, waar geen omgevingsvergunning voor nodig is. In het 
Antenneconvenant staan de volgende afspraken:
- Elk jaar ontvangt de gemeente een plaatsingsplan. Daarin staan de 

bestaande antennes en de locaties waar de aanbieders nieuwe 
antennes willen plaatsen.

- Afspraken over het uiterlijk van antennes.
- Afspraken over de inspraak van huurders.
- De limieten voor de blootstelling aan elektromagnetische straling.
In 2019 is het Antenneconvenant met een jaar verlengd. Het convenant 
loopt nu af op 31 december 2020.

Nieuw Antenneconvenant
De Rijksoverheid, de telecombedrijven en de Vereniging Nederlandse 
Gemeenten (VNG) zijn in gesprek over vernieuwing van het 
Antenneconvenant.

Het Antennebureau adviseert op basis van haar ervaringen uit de 
praktijk op welke punten het convenant verbeterd kan worden. Denk 
hierbij aan communicatie met omwonenden en de 
instemmingsprocedure voor huurders.

Opstelpunten voor antennes delen
In de Telecommunicatiewet staat dat aanbieders van mobiele 
telecommunicatie hun antenne-opstelpunten moeten delen. Dit heet 
site sharing. Alleen als het technisch niet kan, vervalt deze plicht. Site 
sharing is niet verplicht voor C2000-masten. Er zijn wel afspraken om 
antennes toe te laten in C2000-masten. Meestal is er op een C2000-
mast plek voor één mobiele aanbieder.

Vraag 5. Wordt er een minimumafstand gehanteerd tussen zendmasten en 
woningen of andere gevoelige objecten? Zo nee, waarom niet?

Antwoord De regels van het Antenneconvenant zijn hiervoor geldend. 
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Vraag 6. Bent u van mening, mocht dit nog niet aan de orde zijn m.b.t. het 
plaatsingsbeleid van masten en antennes, dat deze objecten bij 
voorkeur moeten worden gerealiseerd op locaties waar geen of weinig 
mensen wonen, zoals bedrijfsgebouwen en bedrijfsterreinen? Zo ja, 
bent u bereid (indien mogelijk en relevant) daar een gemeentelijke 
regel voor op te stellen en zo nee, waarom niet?

Antwoord De gemeente heeft geen eigen beleidskader, het nationale 
antenneconvenant is hiervoor geldend. Een eigen beleidskader is 
hierdoor overbodig.

Vraag 7. Als de gemeente Dordrecht een beleidskader heeft inzake de plaatsing 
van 5G-zendmasten en antennes, welk wetenschappelijk onderzoek ligt  
daar dan aan ten grondslag m.b.t. mogelijke gevolgen voor de 
gezondheid van mens en dier? Graag een gemotiveerd antwoord met 
zoveel mogelijk details.

Antwoord De gemeente heeft geen eigen beleidskader, het nationale 
antenneconvenant is geldend.

Vraag 8. Mocht de gemeente een beleidskader hebben, maar zonder 
wetenschappelijk onderzoek als basis, waarom is dat dan het geval? 
Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord De gemeente heeft geen eigen beleidskader, het nationale 
antenneconvenant is geldend.

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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